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CURRENT PRCBLEMS FACING TEE ALLIANCE.

(Mr corvs, Nethealounds)

0. Lookirg at NATO from this point oif' view he found no reason for undue
pessimism. In a number of Guestions the machinery for c nsultation and cecision
ha.  worked satist'actorily. Berlin was a case in point. duch attention hau been a”
devoted to that question at the December meeting ana t ere was, therefore, no need
to dwell on it at length. Nevertlreless, he thought it only proper and useful
once more to dr.w attention to the Berlin situat.on, because it was a clear proof
oi" the tact that the Nest only stood to gain i, it w~as united and determined.
Despite the endless discussions in the international press on crisis and
disagreement within the Alliance, t'e NATO Berlin record stood as ev.aence of tie
opposite. It was a record not only of identity of views, but also o! patient
and uninterrupted consultatione.

PROBLEMES QUI SE POSENT ACTURLIEWMENT A L’ALLIANCE.
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10. Si 1’on envisuage la situation de 1’0TAN sous cet angle, il ne semble
pas ju’un pessimisme exagéré se justirie. Dans un certain nombre de cas, la
procédure prévue pour les consultations et 1l’adoption des décisions a bien
fonctionné., La question de Berlin en fournit un exemple. Le Conseil s’en étant
longue.ent occuoé & la Ses:ion Ministérielle de Décembre ; il n’y a pas lieu de
lui consacrer maintenant beaucoup de temps. Toutefois, iMr. LUNS ne croit pas
inutile d’évcquer une iois de plus la question de Berlin, car elle démontre
incontestablement que 1’ouest ne peut que gagner & &tre uni et résolu. La presse
internationale a consacré d’innombrables articles & la prétendue crise de 1’Alliance
mais 1’attitufle que 1’OTAN a su conserver au sujet de Berlin prouve 1’inanité de
telles insinuations. L’Alliance n’a pas seulement administré la preuve de 1’identité
de vues de ses memgbres, elle s’est aussi montrée capable de poursu.vre sans
interruption de patierites consultations.



